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BRMG-KPGiM-III.0012.11.2016 
 
 

Protokół Nr 29-11/2016 
z posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta 
Gdańska, które odbyło się dnia 22 listopada 2016 roku (wtorek), rozpoczęte 
o godz. 15.00, w sali im. Seana Lestera Nr 003, Nowy Ratusz, przy ul. Wały 
Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1, 
załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Na stan siedmiu (7) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło siedmiu 
(7), czyli było quorum do podejmowania prawomocnych opinii, wniosków i 
innych stanowisk.  
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Piotr Dzik – Przewodniczący Komisji 
Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska. 
 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 29 posiedzenie, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został dostarczony radnym w terminie 
regulaminowym, porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu, i 
zaproponował wprowadzić do porządku obrad: 
 
1) Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie 

wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 
jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą 
Gdańska Infrastruktura Społeczna Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – druk nr 906. 

 
Głosowanie:  
Komisja 5 głosami za - jednogłośnie wprowadziła ww. projekt uchwały do 
porządku obrad i będzie go procedowała w punkcie 6.1. 
 
2) Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach chronionych i 
zawierania umów cywilnoprawnych w pozostałych formach mieszkań 
wspomaganych w Gdańsku – druk nr 901. 

 
Głosowanie:  
Komisja 5 głosami za - jednogłośnie wprowadziła ww. projekt uchwały do 
porządku obrad i będzie go procedowała w punkcie 10.1. 
 
3) Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie 

zatwierdzenia taryfy obowiązującej na terenie Miasta Gdańska dla 
odbiorców usług świadczonych przez Saur Neptun Gdańsk S.A. w 
Gdańsku w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków - druk nr 907. Sprawa: BRMG - 
S.0006.555.2016 
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Głosowanie za wprowadzeniem pod obrady Komisji ww. projektu uchwały 
przebiegło w sposób następujący: 0 głosów za, 5 głosów przeciw, 0 głosów 
wstrzymujących się. 
 
W związku z powyższym głosowaniem Komisja nie wprowadziła ww. 
projektu uchwały do porządku obrad Komisji. Pismo BRMG – KPGiM - 
III.0012.11-23.2016.EWD.325124 
 
 
4) Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w 

sprawie uregulowania stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. 
Winogronowej 14 w Gdańsku. Pismo WGK-II.7123.1.6.2016.AW/KK.319373 
z dnia 17.11.2016r.   
 

Głosowanie:  
Komisja 5 głosami za - jednogłośnie wprowadziła ww. wniosek do porządku 
obrad i będzie go procedowała w punkcie 10.2. 
 
5) Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w 

sprawie uregulowania stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. 
Mostek 38 w Gdańsku. Pismo WGK-II.7123.1.102.2015.AW/KK.319361 z 
dnia 16.11.2016r.   
 

Głosowanie:  
Komisja 5 głosami za - jednogłośnie wprowadziła ww. wniosek do porządku 
obrad i będzie go procedowała w punkcie 10.3. 
 
6) Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w 

sprawie uregulowania stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. 
Chopina 36 w Gdańsku. Pismo WGK-II.7123.1.74.2015.AW/KK.319352 z 
dnia 16.11.2016r.   
 

Głosowanie:  
Komisja 5 głosami za - jednogłośnie wprowadziła ww. wniosek do porządku 
obrad i będzie go procedowała w punkcie 10.4. 
 
7) Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w 

sprawie uregulowania stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. 
Białej 13 w Gdańsku. Pismo WGK-II.7123.1.104.2015.AW/KK.319346 z dnia 
16.11.2016r.   
 

Głosowanie:  
Komisja 5 głosami za - jednogłośnie wprowadziła ww. wniosek do porządku 
obrad i będzie go procedowała w punkcie 10.5. 
 
Ponieważ nie było innych uwag do zaproponowanego porządku obrad z 
wprowadzonymi zmianami Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie 
następującego porządku obrad Komisji: 
 
1. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 

zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
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Finansowej Gminy Miasta Gdańska – w zakresie działania Komisji - druk 
nr 899 z autopoprawką. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 
2016 rok – w zakresie działania Komisji - druk nr 900 z autopoprawką. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 
Gdańska – w zakresie działania Komisji - druk nr 894. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

3.1. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 
w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na rok 2017 – druk nr 
895 - w zakresie działania Komisji. 

Przedstawiają: przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
� Skarbnik Miasta Gdańska, Wydział Budżetu Miasta i Podatków – 

wprowadzenie, 
� Zarząd Dróg i Zieleni, Gdański Zarząd Nieruchomości Komunalnych, 

Dyrekcja Rozbudowy Miasta Gdańska, Melioracje Gdańskie Sp. z o.o. 
� Wydziały: Środowiska, Skarbu, Programów Rozwojowych, Polityki 

Gospodarczej, Gospodarki Komunalnej. 
 

4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w 
sprawie nadania statutu Gdańskiemu Urzędowi Pracy - druk nr 884. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

5. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 
zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania 
na drogach publicznych na terenie Miasta Gdańska, ustalenia stawek 
opłat za postój pojazdów samochodowych w tej strefie oraz ustalenia 
sposobu pobierania opłat - druk nr 887. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

6. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w 
sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 
zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej 
pod firmą Gdańskie Melioracje Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością 
z siedzibą w Gdańsku - druk nr 888. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

6.1. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie 
wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 
zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej 
pod firmą Gdańska Infrastruktura Społeczna Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – druk nr 906. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

7. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w 
sprawie wyrażenia woli utworzenia przez Gminę Miasta Gdańska 
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jednoosobowej spółki handlowej pod firmą Port Czystej Energii Sp. z 
o.o. – druk nr 897. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
8. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w 

sprawie uchwalenia aktualizacji Strategicznego programu 
transportowego dzielnicy Gdańsk Południe w mieście Gdańsku - druk nr 
882. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

9. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w 
sprawie uchwalenia aneksu do Aktualizacji Strategicznego programu 
transportowego dzielnicy Gdańsk Południe w mieście Gdańsku w 
zakresie trasy Gdańsk Południe-Wrzeszcz - druk nr 881. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

10. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 
w sprawie przyjęcia Gdańskiego Programu Mieszkalnictwa Społecznego 
dla osób/rodzin zagrożonych wykluczeniem społecznym na lata 2016-
2023 - druk nr 898. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

10.1. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie 
zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach chronionych i 
zawierania umów cywilnoprawnych w pozostałych formach mieszkań 
wspomaganych w Gdańsku – druk nr 901. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

10.2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w 
sprawie uregulowania stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. 
Winogronowej 14 w Gdańsku. Pismo WGK-
II.7123.1.6.2016.AW/KK.319373 z dnia 17.11.2016r.   

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
10.3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w 

sprawie uregulowania stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. 
Mostek 38 w Gdańsku.  

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
10.4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w 

sprawie uregulowania stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. 
Chopina 36 w Gdańsku. Pismo WGK-II.7123.1.74.2015.AW/KK.319352 z 
dnia 16.11.2016r.   

 
10.5. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w 

sprawie uregulowania stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. 
Białej 13 w Gdańsku. Pismo WGK-II.7123.1.104.2015.AW/KK.319346 z 
dnia 16.11.2016r.   
 

11. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 
 

Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za - jednogłośnie przyjęła ww. porządek obrad. 



5 
 

PUNKT – 1 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 
zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska – w zakresie działania Komisji - druk nr 
899 z autopoprawką. Oryginał projektu uchwały - druk nr 899 stanowi 
załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 24 listopada 2016 
roku. Sprawa: BRMG - S.0006.347.2016 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 899 z autopoprawką - 
w zakresie działania Komisji powiedziała m.in., że proponuje się zmiany w dwóch 
przedsięwzięciach, które są jakby w zakresie Państwa działania. Jedno tj. 
zapewnienie komunikacji miejskiej na terenie miasta Gdańska. Jest to 
przedsięwzięcie, które generuje środki na kontrakt z Zakładem Komunikacji 
Miejskiej. W dotychczasowej prognozie mieliśmy ten kontrakt na autobusy do końca 
2016 roku przewidziane, a w tej chwili jest procedowany nowy kontrakt z ZKM na 10 
lat i kwota szacowana tego zobowiązania na lata 2017-2026 wynosi 1.033.000.000 
złotych. Jest to kwota wynikająca z kontynuacji tego, co w tej chwili ZKM obsługuje 
liniami autobusowymi. Jest to 65 linii autobusowych. Spółka dysponuje dwustu 
dwudziestoma dwoma autobusami i te wszystkie koszty właśnie związane z 
utrzymaniem tego zasobu zapewniającego komunikację na najbliższe 10 lat będzie 
podpisywana umowa. Zgodnie z nowym kontraktem ilość wozokilometrów na 2017 
rok, w autobusach będzie wynosił prawie 242 tysiące i stawka wozokilometra tj. 7,73 
zł. 
 
Drugie przedsięwzięcie, to przebudowa układu drogowego w okolicach dworca w 
Gdańsku Wrzeszczu. Jest to przedsięwzięcie realizowane wspólnie z inwestorami 
zewnętrznymi. Kwota do tej pory planowana na to przedsięwzięcie wynosiła 
7.376.000 złotych. W związku z tym, że zakres rzeczowy został rozszerzony jeszcze o 
budowę nowego układu drogowego łączącego ul. Nad Stawem z ul. Hynka z budową 
przeprawy pod Aleją Żołnierzy Wyklętych. Powiększa się kwotę przeznaczoną na to 
przedsięwzięcie o 10 milionów złotych i wydłuża się czas realizacji tego 
przedsięwzięcia do 2019 roku, a w tym 2019 będzie już rozliczenie finansowe a w 
roku 2018 realizacja rzeczowa.  
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji? 
Nie ma. Przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – w zakresie działania Komisji - druk 
899 wraz z autopoprawką. 
 

Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za - jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 899 wraz z 
autopoprawką – w zakresie działania Komisji. Opinia Nr 29-
11/397/165/2016 
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PUNKT – 2. 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 
2016 rok – w zakresie działania Komisji - druk nr 900 z autopoprawką. 
Oryginał projektu uchwały - druk nr 900 z autopoprawką stanowi załącznik do 
protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 24 listopada 2016 roku. Sprawa: 
BRMG - S.0006.348.2016 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 900 - w 
zakresie działania Komisji powiedziała m.in., że proponuje się przenieść 
2.039.000 złotych. Są to kwoty zaoszczędzone na wydatkach dotyczących 
remontów kanalizacji deszczowych, remonty punktów studni rewizyjnych i 
kolektorów o różnych średnicach, w związku z mniejszym zakresem robót niż 
pierwotnie planowano. Oszczędności są też związane z niższymi cenami w 
przetargach na remonty przepompowni w systemach zamkniętych. I te środki 
proponuje się przeznaczyć na dokapitalizowanie spółki Miejskiej Gdańskie 
Melioracje. Środki te zostaną przeznaczone przede wszystkim na zakup 
samochodów. Tu, gdy będzie referowany projekt uchwały o dokapitalizowaniu 
Melioracji Gdańskich, to Pani z Wydziału Polityki Gospodarczej zaprezentuje 
Państwu w szczegółach. W autopoprawce natomiast zwiększamy dochody 
wygospodarowane dodatkowo ponadplanowe przez Zarząd Dróg i Zieleni w 
wysokości miliona złotych. Są to dochody dotyczące przede wszystkim zwrotu 
podatku VAT, wpływów z dzierżawy parkingów i wpływów za przewóz osadów 
ściekowych i te dodatkowe środki proponujemy przeznaczyć na pokrycie 
wydatków związanych z utrzymaniem zimowym dróg. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji? Nie ma. Przechodzimy do 
głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok – w zakresie działania Komisji - druk 
nr 900 wraz z autopoprawką. 
 
Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach 
wstrzymujących się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały – zawarty w druku nr 900 wraz z autopoprawką – w 
zakresie działania Komisji. Opinia Nr 29-11/398/166/2016 
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PUNKT – 3. 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – w zakresie 
działania Komisji - druk nr 894. Oryginał projektu uchwały - druk nr 894 stanowi 
załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 19 grudnia 2016 roku. 
Sprawa: BRMG - S.0006.342.2016 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Wieloletnia Prognoza Finansowa, która 
będzie procedowana łącznie z uchwaleniem budżetu na rok 2017 jest tak naprawdę 
kontynuacją dotychczasowej Prognozy z tym, że zostały przeszacowane dochody i 
wydatki te, które planowane są w oparciu o wskaźniki makroekonomiczne. Inflacja 
PKB do wytycznych, które w tej chwili są ogłoszone przez Ministerstwo Rozwoju i 
Finansów właśnie w zakresie koniecznym do oszacowania Wieloletnich Prognoz 
Finansowych. 
 
Planowane nowe przedsięwzięcia w tej Prognozie w stosunku do tej, którą przed 
chwilą omawiałam Państwu zmiany w tegorocznej WPF, to wprowadzane są dwa 
nowe przedsięwzięcia wprowadzane, które w zakresie działania Państwa Komisji są, i 
są to: działania zapobiegawcze przeciwpowodziowe, etap II. Jest to przedsięwzięcie, 
które ma na celu zapewnienie poprawy bezpieczeństwa powodziowego miasta. W 
roku 2017 na ten cel będą przeznaczone środki w wysokości 8.184.000 zł. Natomiast 
w latach następnych, w roku 2018 – 14 milionów złotych, w roku 2019 - 2.700.000 
złotych. W roku 2018 planowane są przede wszystkim do realizacji w ramach 
przedsięwzięcia, takie działania jak stworzenie radarowego systemu wczesnego 
ostrzegania przed ulewami oraz system łączności radiowej dla Zakładu Transportu 
Miejskiego. Natomiast w roku 2018 zaplanowana kwota 2,7 miliona złotych jest na 
kontynuację prac modemem numeryczny dla poszczególnych zlewni wód opadowych 
na terenie miasta Gdańska. 
 
Nowym przedsięwzięciem są również węzły integracyjne obszaru metropolitalnego 
Gdańsk – Gdynia – Sopot. Jest to przedsięwzięcie, którego celem jest poprawa 
komunikacji polegającej na integracji systemu miejskiego z innymi systemami 
komunikacyjnymi na terenie miasta Gdańska. W ramach tego przedsięwzięcia będą 
budowane trasy rowerowe, jako dojazdy do węzłów integracyjnych, w lokalizacjach, 
które są szczegółowo w przedsięwzięciu w uzasadnieniu projektu uchwały 
wyszczególnione i nie będą Państwu już ich przytaczać. Planowane jest pozyskanie 
dofinansowania na realizację tego przedsięwzięcia ze środków unijnych. Szacunkowy 
koszt przedsięwzięcia tj. prawie 42 miliony złotych, a dofinansowanie, które jest do 
uzyskania z Unii Europejskiej to 61%. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji?  
Nie ma. Przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Miasta Gdańska – druk 894 - w zakresie działania Komisji. 
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Głosowanie: Komisja 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach 
wstrzymujących się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały – zawarty w druku nr 894 – w zakresie działania Komisji. Opinia Nr 29-
11/399/167/2016 

 

PUNKT – 3.1. 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na rok 2017 – druk nr 895 - w 
zakresie działania Komisji. Oryginał projektu uchwały - druk nr 894 stanowi 
załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 19 grudnia 2016 
roku. Sprawa: BRMG - S.0006.343.2016 
 
Przedstawiają: przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

� Skarbnik Miasta Gdańska, Wydział Budżetu Miasta i Podatków – 
wprowadzenie, 

� Zarząd Dróg i Zieleni, Gdański Zarząd Nieruchomości Komunalnych, 
Dyrekcja Rozbudowy Miasta Gdańska, Melioracje Gdańskie Sp. z o.o. 

� Wydziały: Środowiska, Skarbu, Programów Rozwojowych, Polityki 
Gospodarczej, Gospodarki Komunalnej. 

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Przechodzimy do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu miasta Gdańska na rok 2017. Proszę Panią Dyrektor Ostaszewską o 
wprowadzenie, czyli o ogólnych założeniach przyjętych do projektu budżetu, 
a później poproszę poszczególnych przedstawicieli jednostek i wydziałów o 
przedstawienie budżetu na rok 2017 w swoim zakresie. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Szanowni Państwo. Realne tempo wzrostu PKB 3,6%. Średnioroczna dynamika 
cen od to warów i usług konsumpcyjnych 1,3%. Wzrost zatrudnienia w 
gospodarce narodowej 0,7%. Nominalne tempo wzrostu przeciętnego 
wynagrodzenia w gospodarce narodowej 5%. W sferze budżetowej miasta 
Gdańska wynagrodzenia nie wzrastają, założono, że nie wzrastają poza 
wzrostem wynagrodzeń nauczycieli o 1,6%. Jest to zgodnie z założeniami 
przyjętymi do projektu ustawy budżetowej oraz informacji, jaką uzyskaliśmy, 
subwencja zawiera właśnie podwyżki wynagrodzeń dla nauczycieli. 
 
Dochody miasta na rok 2017 zostały oszacowane w kwocie 2.708.000.000 
złotych. Jest to kwota, która dochody zmniejsza w stosunku do roku obecnego 
o prawie 79.000.000 złotych. Wynika to przede wszystkich z niższych kwot 
dochodów majątkowych z dotacji z Unii Europejskiej.  
 
Wydatki na rok 2017 zamykają się kwotą 2.870.000.000 złotych. Jest to kwota 
większa od tegorocznych wydatków i tutaj jest wzrost o 111.000.000 złotych, 
albo też 4%, jak Państwu się lepiej obrazuje. Deficyt na rok 2017 jest 
planowany na poziomie 161.700.000 złotych.  
 
Główne źródła dochodu, tak jak zawsze to jest udział w podatku dochodowym 
od osób fizycznych. W roku 2017 planujemy te dochody uzyskać na poziomie 
751.000.000 złotych. Jest to w stosunku do przewidywanego wykonania w 
bieżącym roku więcej o 41 milionów złotych. 
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Następnym takim dużym źródłem dochodów to jest subwencja z Budżetu 
Państwa, i planowana kwota do pozyskania to 475.000.000 złotych.  
 
Podatki i opłaty lokalne to planowana 420.000.000 złotych. I tutaj wzrost jest 
w stosunku do roku bieżącego o 37 milionów złotych, w tym podatek od 
nieruchomości w wysokości 409 milionów złotych. Ogólnie dochody tak jak 
wspominałam zamykają się kwotą 2.708.000.000 złotych.  
 
Jeśli chodzi o wydatki, to struktura wydatków na 2.870.000.000 złotych, to 
wydatki bieżące stanowią 2.296.000.000 złotych, wzrastają w stosunku do 
roku 2016 o prawie 6%, albo też 122.000.000 złotych. Natomiast majątkowe 
nieznacznie są niższe od przewidywalnego wykonania roku bieżącego o kwotę 
10 milionów złotych i zamkną się kwotą 574.000.000 złotych. Wśród wydatków 
bieżących branża, która jest najbardziej kosztochłonną tak jak od lat jest to 
powtarzane tj. właśnie oświata i wychowanie. Na te zadania planujemy w 
2017 roku kwotę 805.000.000 złotych, jest to więcej w stosunku do roku 2017 
o kwotę prawie 33 miliony złotych.  
 
Na zadania w zakresie dróg i komunikacji zbiorowej planowa kwota w 
budżecie na rok 2017 wynosi 358 milionów złotych. Gospodarka komunalna 
178 milionów złotych. Wszędzie w tych dziedzinach jest to wzrost wydatków o 
około 3%. Wydatki, jeżeli patrzymy na strukturę finansowania komunikacji 
miejskiej w roku 2017, kontrakt z Zakładem Komunikacji Miejskiej łącznie 
będzie opiewał na kwotę 233.700.000 złotych, z tego w tej strukturze- wpływy 
ze sprzedaży biletów pokryją wydatki ogółem prawie 53,8% tj. 125, 8 miliona 
złotych. Natomiast dopłata ze środków własnych miasta Gdańska do 
komunikacji tj. kwota 107, 8 miliona złotych, co stanowi około 46%. O 
inwestycjach powie Pan Dyrektor Wydział Programów Rozwojowych, a ja 
powiem jeszcze o zadłużeniu. Zadłużenie miasta Gdańska, planowana obsługa 
na koniec roku 2016 do maksymalnego poziomu, który wychodzi z wyliczeń 
zgodnie ze wskaźnikiem 243, który wynosi 14,6%. Natomiast na rok 2017 
maksymalny 15, 89%, a ten, który jest nasz rzeczywisty 4,28%. Natomiast dług 
nominalny dochodów ogółem na koniec roku 2017 planowany wyniesie 37,8%.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania w zakresie, który przedstawiła Pani Dyrektor? 
Nie ma, przechodzimy do planu budżetu Gdańskiego Zarządu Nieruchomości 
Komunalnych. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania w zakresie, który przedstawiła Pani Dyrektor? 
Nie ma głosów w dyskusji. Przechodzimy do głosowania. 
 

Pani Ewa Sienkiewicz, Zastępca Dyrektora ds. Techniczno-Eksploatacyjnych 
Gdańskiego Zarządu Nieruchomości Komunalnych 
GZNK w roku 2017 planuje uzyskać przychody w wysokości prawie 164 
milionów złotych. Z tego przychody największe to są w wysokości 98 milionów 
złotych, tj. wpływy z czynszów, pozostałe przychody w wysokości 75 
milionów, w tym wpływy za lokale użytkowe w wysokości 19,7 miliona złotych 
oraz wpływy za garaże w wysokości ok. 3,5 miliona złotych, i do tego 
otrzymamy dotację, przynajmniej mamy zaplanowaną dotację w wysokości 
6,5 miliona złotych, jako dotację przedmiotową, która wchodzi w skład 
naszych planów. 
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Jeżeli chodzi o wydatki, to również mamy zaplanowane wydatki w wysokości 
163,5 miliona złotych i z tego największa grupa wydatkowa, oczywiście poza 
zakupem energii, gdzie jest również woda i centralne ogrzewanie 28 milionów 
złotych. Również mamy zakupy remontowe w wysokości 22 milionów złotych, 
z tego 10 milionów złotych przeznaczamy na remonty niezasiedlonych lokali 
mieszkalnych, bo zgodnie z tym mamy w roku bieżącym również 
wyremontować 300 lokali mieszkalnych.   
 
Jeżeli chodzi o opłaty za administrowanie i czynsze za budynki i lokale, 
pomieszczenia garażowe, to przekazujemy na rzecz Wspólnot Mieszkaniowych 
i innych podmiotów kwotę 35 milionów złotych, te opłaty za administrowanie 
na rzecz Wspólnot Mieszkaniowych i również na fundusz remontowy do 
Wspólnot Mieszkaniowych. I oczywiście jednym z większych wydatków, który 
jest tj. wynagrodzenia osobowe w wysokości 19,6 miliona złotych wraz z 
pochodnymi. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania w zakresie, który przedstawiła Pani Dyrektor?  
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Ten GIS, który tutaj jest w projekcie uchwały - druk nr 906, to do waszych 
przychodów, to będzie około 150 tysięcy mniej? 
 
Pani Ewa Sienkiewicz, Zastępca Dyrektora ds. Techniczno-Eksploatacyjnych 
Gdańskiego Zarządu Nieruchomości Komunalnych 
Jeżeli chodzi o Gdańską Infrastrukturę Społeczną, to nie są nasze przychody. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Nie, ale chodzi o to, że cztery lokale użytkowe wam zabierają tj. około? 
 
Pani Ewa Sienkiewicz, Zastępca Dyrektora ds. Techniczno-Eksploatacyjnych 
Gdańskiego Zarządu Nieruchomości Komunalnych 
Tak, to jest zmniejszenie przychodów z tytułu lokali użytkowych, ale przy 
19,7 miliona złotych za lokale użytkowe, te cztery lokale nie jest to zbyt duży 
uszczerbek dla Gdańskiego Zarządu Nieruchomości Komunalnych. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Dziękuję. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Nie ma więcej głosów w tym zakresie, przechodzimy do planu budżetu 
Zarządu Dróg i Zieleni. 
 
Pani Monika Głownia, Główna Księgowa w Zarządzie Dróg i Zieleni 
Pan dochodów ZDiZ jest o 500 tysięcy złotych mniejszy niż w roku bieżącym. 
Dochody są przede wszystkim mniejsze z uwagi na zniesienie zwrotu podatku 
VAT od inwestycji o kwotę 3 miliony złotych, ale mamy wzrost dochodów z 
parkowania i na zajęciach pasa drogowego. Mamy też spadek dochodów 
związany z naszymi dzierżawami. Dochody, zajęcie pasa drogowego – 
planowane jest 9,2 milionów złotych, płatne parkowanie 9,1 miliona złotych, 
cmentarze – opłata za miejsca plus usługi cmentarne 9,5 miliona złotych. 
Gospodarka odpadami komunalnymi na tym samym poziomie, co w bieżącym 
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roku w wysokości 84 milionów złotych. Dzierżawa infrastruktury tramwajowej 
dla ZKM – dochód w wysokości 20,7 miliona złotych. Kary i odszkodowania 750 
tysięcy złotych i pozostałe dochody typu np. koszów upomnień. Razem plan 
dochodów kształtuje się w wysokości 138, 3 miliona złotych.  
 
Plan wydatków jest o 500 tysięcy większy niż w roku bieżącym. Największe 
zmiany są na pozycjach dotyczących utrzymania dróg i utrzymania zimowego 
dróg. Na utrzymanie zimowe przeznaczyliśmy 1,5 miliona złotych więcej. 
Natomiast gdyby były oszczędności z utrzymania zimowego, to przeniesiemy 
środki na utrzymanie dróg w zakresie technicznym. Pozostałe pozycje tą takie 
same jak w roku bieżącym, również gospodarka odpadami komunalnymi i na 
dzień dzisiejszy nie robimy żadnych zmian. Utrzymanie zieleni, utrzymanie 
cmentarzy również na tym samym poziomie. I w cyfrach to wygląda w ten 
sposób, że planujemy na utrzymanie dróg – 21 milionów złotych, utrzymanie 
zimowe dróg – 12,5 miliona złotych, obiekty inżynierskie – 4,5 miliona złotych. 
Infrastruktura tramwajowa – 10, 3 miliona złotych. Utrzymanie sygnalizacji 
świetlnej plus energia – 6,2 miliona złotych. Oświetlenie ulic – 19 milionów 
złotych. Utrzymanie cmentarzy – 7 milionów złotych. Utrzymanie zieleni 6,5 
miliona złotych. Gospodarka odpadami komunalnymi – 86 milionów złotych. 
Utrzymanie tunelu pod Martwą Wisłą – 3,8 miliona złotych. I wydatki ZDIZ, 
czyli nasze wynagrodzenia plus pochodne i wydatki typowo administracyjne 26 
milionów złotych. Wydatki razem 224 miliony 900 tysięcy złotych. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
W tym roku, w trakcie roku kalendarzowego zmienialiśmy stawki związane z 
wywozem śmieci, gdzie została podwyższona stawka dla osób, które nie 
segregują śmieci. W związku z tym, dlaczego państwo planujecie identyczną 
kwotę, jeżeli chodzi o przychody z gospodarki śmieciowej jak w roku 
obecnym? 
 
Pani Monika Głownia, Główna Księgowa w Zarządzie Dróg i Zieleni 
Była duża ilość osób, wysoki procent osób, które nie segregowały. W związku z 
tym, że ta stawka poszła mocno w górę, to większość tych osób przeszła na 
segregację. I praktycznie to znosi to ten efekt podwyżki pozostałej części, 
która nie segregował. Prawie 38% z tych osób niesegregujących przeszło na 
segregację, szczególnie nastąpiło to wśród przedsiębiorców. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Czy ZDiZ mógłby przygotować członkom Komisji bardziej szczegółową 
informację z tym związane, czyli jakie to są zmiany po wprowadzeniu wyższej 
stawki za śmieci niesegregowane? 
 
Pani Monika Głownia, Główna Księgowa w Zarządzie Dróg i Zieleni 
Oczywiście. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Nie ma więcej głosów w tym zakresie, przechodzimy do planu budżetu 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska. 
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Pani Danuta Malinowska, Główna Księgowa Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Szanowni Państwo. Projekt wydatków DRMG przewidywany jest na poziomie 
280 milionów 381 tysięcy złotych. Największą pozycję wydatkową stanowi 
projekt wydatków inwestycyjnych. Jest on zbliżony do roku obecnego i jest to 
kwota 260 milionów 400 tysięcy złotych. Pozostałe wydatki to są pozycje na 
utrzymanie jednostki w wysokości 16 milionów złotych oraz wydatki na 
remonty obiektów użyteczności publicznej i jest to kwota 2,7 miliona złotych.  
 
Przewidujemy również dochody w wysokości 75 tysięcy złotych i one są też 
zbliżone na poziomie roku obecnego.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania w zakresie?  
Nie ma przechodzimy do projektu budżetu Gdańskich Melioracji 
 
Pan Ryszard Gajewski, Prezes Zarządu Gdańskich Melioracji Sp. z o. o. 
Szanowni Państwo. Rok 2016 jest pierwszym rokiem umowy powierzenia. 
Gdańskie Melioracje podpisały tę umowę z Gminą Miasta Gdańska. Na przyszły 
rok planujemy podobny poziom wydatków w zakresie realizacji utrzymania 
gdańskiego systemu odwodnieniowego. Dodatkowo miesiąc styczeń tj. 
zakończenie inwestycji dotyczącej budowy magazynu przeciwpowodziowego i 
bazy rejonu na ul. Kaczeńce. W przyszłym roku planujemy również 
rozpoczęcie rewitalizacji budynku przy ul. Lastadia. Dodatkowo w budżecie 
miasta Gdańska przewidziano środki na wyposażenie magazynu 
przeciwpowodziowego. W tym roku jest to wynik rekomendacji po nawałnicy, 
jaka miała miejsce w lipcu. Również na modelowanie i analizę zlewni Potoku 
Strzyża i na doposażenie systemu pomiarów na zbiorniach retencyjnych. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania w zakresie?  
Nie ma przechodzimy do projektu budżetu Wydziału Środowiska 
 
Pani Dagmara Nagórka-Kmiecik, Zastępca Dyrektora Wydziału Środowiska 
Szanowni Państwo. Przewidywany plan dochodów na 2017 opiewa na kwotę 
8.087.878 złotych. Jest to prawie o 500 tysięcy mniej niż w roku bieżącym. 
Zmniejszenie dochodów wynika z coraz niższych wpłat, które wpływają do 
Prezydenta z tytułu opłat z Urzędu Marszałkowskiego za korzystanie ze 
środowiska. Też powiem, że trwają prace nad ustawą w Sejmie Prawo wodne. 
Jeśli ona wejdzie w kształcie proponowanym, to zmniejszeniu również ulegną 
opłaty za korzystanie z wód i odprowadzanie ścieków. Tak, że obserwujemy 
stopniowy spadek tych kwot. 
 
Plan wydatków, jeżeli chodzi o zadania bieżące, to plan wynosi 5.806.000 
złotych, z czego budżet Wydziału Środowiska 4.331.000 złotych. Pozostała 
kwota przyznana jest na realizację zadań z ochrony środowiska przez inne 
Wydziały i jednostki. I tutaj takiej najważniejsze, największe pozycje to: 
system monitoringu wód podziemnych na obszarze Gdańska, Sopotu i w 
Gminie Pruszcz Gdański. Jest to projekt na kwotę 1.780.000 złotych. 
Automatyczny monitoring stanu powietrza 750.000 złotych. Program ochrony 
środowiska przed hałasem. Jest aktualizowany i jest planowana mapa hałasu 
na przyszły rok, kwota 466.000 złotych.  
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Renaturyzacja terenów wydmowych Pasa Nadmorskiego, kwota 100.000 
złotych. Jak również dwie mniejsze pozycje, ale ważne, tj. monitoring wód i 
usługi na terenie miasta Gdańska 60.000 zł. Badania stanu zanieczyszczenia 
środowiska gruntowo wodnego na terenach należących do gminy miasta 
Gdańska 50.000 złotych. Konserwacja bieżąca rowów melioracyjnych 50.000 
złotych. Zadania inwestycyjne 2.194.000 złotych, z czego w budżecie 
Wydziału Środowiska 1.020.000 złotych, a to przede wszystkim 800.000 
złotych na dotacje dla podmiotów ubiegających się w ramach dofinansowania 
z tytułu wymiany pieców grzewczych, wymiana azbestu, solary i kwestie 
związane z przyłączeniami nieruchomości do kanalizacji sanitarnej. Kwota 
200.000 złotych na zadania przewidziane i realizowane we współpracy z 
organizacjami pozarządowymi. Dziękuję bardzo. Jeżeli są jakieś pytania, to 
bardzo proszę. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania w zakresie?  
Nie ma przechodzimy do projektu budżetu Wydziału Skarbu. 
 
Pani Halina Płonka, Zastępca Dyrektora Wydziału Skarbu 
Na 2017 rok przychody, jakie przewidujemy to kwota 109.000.000 złotych. 
Dochody powiatu i Skarbu Państwa mniej więcej na tym samym poziomie, co 
roku bieżącym. Łącznie dochód ten planujemy w wysokości 163.000.000 
złotych.  
 
Jeżeli chodzi o wydatki, top powiat haj i Skarb Państwa staramy się również 
utrzymać na poziomie roku bieżącego. Zmniejszyły nam się tylko wydatki na 
poziomie gminy. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania w zakresie?  
Nie ma, przechodzimy do projektu budżetu Wydziału Programów 
Rozwojowych. 
 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Projekt planu budżetu inwestycyjnego na rok 2017 wygląda następująco. 
Wydatki 477.000.000 złotych i 77.000.000 złotych po stronie dochodów. Tutaj 
głównie oczywiście w strukturze dochodów mówimy o dotacjach unijnych, 
które już powoli mam nadzieje się rozpoczną, ewentualnych subwencjach, czy 
partnerstwach, które prowadzimy przy inwestycjach z podmiotami 
prywatnymi, wówczas te środki też tutaj się pojawiają. Jeżeli chodzi o 
porównanie do roku 2016, to ten plan jest o około 10.000.000 złotych 
mniejszy po stronie wydatków.  
 
Jeśli chodzi o projekty unijne, to już liczymy na to, że w roku 2017 około 100 
milionów złotych będzie stanowić plan wydatków dotyczący projektów 
unijnych. Jeżeli chodzi o podział według rodzajów, to 283 miliony złotych to 
wydatki gminne i 194 miliony to wydatki dotyczące powiatu. Wymienię w 
pigułce najważniejsze inwestycje, które będą miały miejsce w 2017 roku to z 
jednej strony budowa mostu na Wyspę Sobieszewską. Z drugiej strony, miejmy 
nadzieję, że projekt uzyska dofinansowanie, czyli wiadukt Biskupia Górka. W 
tej chwili jesteśmy w trakcie tego procesu. Podobnie jest z projektem 
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dokończenia Trasy, W-Z, czyli od ulicy Kartuskiej do Toruńskiej, czyli do 
granic miasta. Jeszcze jest w trakcie procedura konkursowa w tym działaniu. 
 
Jeśli chodzi o projekty kolejne, które byśmy mogli tutaj przykładowo jeszcze 
pokazać, to tez miejmy nadzieję w podobnym wyniku w styczniu procedury 
przetargowej, będziemy mogli rozpocząć realizację szkoły metropolitalnej na 
granicy Gdańska i Kolbud, czyli szkoły w Kowalach. Kontynuujemy baseny. W 
przyszłym roku to będzie basen na Stogach i rozpoczęcie basenu na Oruni. 
Kolejne jeszcze kończące się przedszkola, czyli przy ul. Dąbka i przede 
wszystkim na Jasieniu. 
 
Jeśli chodzi o projekty jeszcze europejskie, to Pętla Żuławska - Zatoka 
Gdańska, aplikujemy w styczniu z tym zakresem. Podobnie jest z pomorskim 
projektem kajakowym. Również aplikujemy o środki na trasy rowerowe. To są 
takie przykłady, o których będzie głośno w przyszłym roku, jako o 
inwestycjach, też jeszcze kładka na Ołowiankę, czy wspólne działania przy 
Wyspie Spichrzów. Czy wreszcie, miejmy również nadzieję Gdański Projekt 
Komunikacji Miejskiej, etap IVA, czyli nowa edycja projektu tramwajowego, w 
składzie z takimi hasłami: Nowa Bulońska Północna, jako ta nowa edycja, 
którą zapiszemy pod kątem roku 2017. Tez kluczowe termomodernizacje w 
poszczególnych pakietach. Hewelianum, jako projekt. Gdyby Państwo mieli 
jakiekolwiek pytania, jestem oczywiście do dyspozycji. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania w zakresie?  
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Jeśli chodzi o Nową Bulońską Północną, to w 2017 roku ona ma być 
projektowana, czy już będziemy przystępowali do realizacji? 
 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Nowa Bulońska Północna jest już zaprojektowana. Miejmy nadzieję, ze ta 
procedura konkursowa, gdzie składamy wniosek do GPKM IVA potrwa do końca 
bieżącego roku, co oznacza, że będzie trwał przez pierwsze półrocze 
przyszłego roku, równocześnie będziemy przygotowywać przetarg, więc 
liczymy, że na Nowej Bulońskiej fizycznie koparki pojawiają się w połowie 
roku i pracują na odcinku od Myśliwskiej do skrzyżowania Warszawska-
Jabłoniowa. 
 
Radna Anna Kołakowska, członek Komisji 
W ubiegłym roku procedowaliśmy uchwałę w sprawie budowy wspólnej drogi 
przez Kolbudy i Gdańsk, droga pomiędzy Otominem … czy tam coś się dziej, 
czy nie? 
 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak. Powiat gdański, jako lider projektu, który partnerował do 
„Schetynówki”. My, jako partnerzy, tam jest pięciu partnerów, tj. dwie gminy 
wiejskie: Kolbudy i Żukowo, do tego powiat kartuski, powiat gdański, jako 
lider i miasto Gdańsk. Jeżeli wszystko pójdzie zgodnie z planem, bo 
„Schetynówki są w takiej procedurze, że za moment umowy będą, to ten 
projekt powinien wyjść. 
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Przewodniczący Piotr Dzik 
Nie ma więcej pytań do Pana dyrektora, przechodzimy do projektu budżetu 
Wydziału Polityki Gospodarczej. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej, 
Budżet WPG niewiele różni się od budżetu bieżącego roku. Przede wszystkim 
środki będą wydatkowane, jako wydatki majątkowe na dokapitalizowanie 
spółek zgodnie z uchwałami podejmowanymi wcześniej przez Radę Miasta 
Gdańska, a będącymi ciągłym dokapitalizowaniem naszych spółek. Ten 
wydatek kształtuje się na poziomie 80.725.000 złotych oraz wydatki 
inwestycyjne są zaplanowane na poziomie 700.000 złotych na wydatki 
związane z partnerstwem publiczno – prywatnym i projektami realizowanymi 
w zakresie  PPP, przy czym środki mamy zaplanowane, ale niekoniecznie 
liczymy się z ich wydatkowaniem. Generalnie środki te są zaplanowane na 
przygotowywanie dokumentacji wspólnej z partnerem prywatnym, natomiast 
na dziś do tych projektów, które są realizowane, czy przygotowywane i 
realizowane takich wydatków nie planujemy.  
 
Dywidendy są na poziomie ubiegłorocznym. I trochę wyższe dokapitalizowanie 
nastąpi dla naszych spółek Towarzystw Budownictwa Społecznego, które będą 
miały w przyszłym roku dokapitalizowanie na poziomie 24 miliony złotych i 
wybudują w tym zakresie około 150 nowych mieszkań. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania w zakresie?  
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Które spółki planujemy dokapitalizować w kwocie około 56 milionów, bo mniej 
więcej 24 to TBS-y, a pozostała kwota z tych 80 milionów? 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej, 
Najwyższe dokapitalizowanie będzie miała spółka BIEG, ale także i 
Międzynarodowe Targi Gdańskie, ale to są już stałe uchwały, które mówią o 
cyklicznym dokapitalizowaniu corocznym tych spółek, również Gdańska 
Infrastruktura Społeczna na poziomie około 1,5 miliona złotych. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Nie ma więcej pytań do Pani dyrektor, przechodzimy do projektu budżetu 
Wydziału Gospodarki Komunalnej. 
 
Pan Łukasz Wroński, Główny Specjalista w Wydziale Gospodarki 
Komunalnej. 
W zakresie budżetu na 2017 rok przewidujemy wzrost w wydatkach około 8 
milionów, tj. 2,5% w stosunku do roku bieżącego. Główne pozycje budżetu po 
stronie wydatków to oczywiście wydatki na komunikacje miejską. Tutaj 
wzrost na usługi świadczone przez Zakład Komunikacji Miejskiej w 
komunikacji tramwajowej i autobusowej o około 1%. Poza tym ogólnie wzrost 
w 217 roku na komunikację jest o 1,6% w stosunku do roku bieżącego. Ponadto 
mamy wzrost na gospodarce mieszkaniowej. Tutaj głównie będą realizowane 
zadania związane z remontami pustostanów, które to remonty będzie 
realizował Gdański Zarząd Nieruchomości Komunalnych, przez przekazaną w 
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2017 roku dotację. Tutaj jest wzrost o prawie 100% w stosunku do bieżącego 
roku. 
 
Nieznaczny wzrost mamy też na utrzymaniu systemów odwodnieniowych, czyli 
melioracji i kanalizacji deszczowej. Tu mamy wzrost o 8% na kanalizacji 
deszczowej i spadek na systemach otwartych o 28% z uwagi na większe 
potrzeby oczyszczania kanalizacji deszczowej. 
 
Jeżeli chodzi o stronę dochodową, to ogólnie dochody zakładamy spadek o 
11% w stosunku do roku bieżącego i głównie z uwagi na mniejszy planowany 
zwrot rekompensaty przez ZKM z 30 milionów w roku 2016 do niecałych 12 
milionów w roku 2017. Poza tym wzrost sprzedaży biletów komunikacji 
miejskiej o ok. 3%, a kwotowo to niecałe 3 miliony złotych.  
 
Ponadto planujemy wzrost dochodów realizowanych przez Miejski Ogród 
Zoologiczny o ok. 16%, głownie ze sprzedaży biletów z poziomu 6,8 miliona 
złotych do około 8 milionów złotych. Pozostałe dochody generalnie pozostają 
na poziomie roku bieżącego. Nieznaczny wzrost będzie też na dochodach z 
koncesji alkoholowych tj. z 11 milionów w roku 2016 do 11,3 miliona złotych 
w 2017. To są właściwie główne zmiany w budżecie na rok 2017. Dziękuję 
bardzo 

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania w zakresie?  
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Mógłby Pan rozwinąć, o co chodzi z tą mniejszą dotacją, czy zwrotem dotacji 
z ZKM, bo tam jest bardzo duża kwota? To jest pierwsze pytanie. Drugie 
pytanie. Kwotowo, jeżeli chodzi o kwestie związane z funkcjonowaniem 
komunikacji, ale po tej części tylko budżetowej, nie mówię o części 
związanej ze sprzedażą biletów, ale ile z samego budżetu musimy dołożyć i 
jaka to jest korelacja w stosunku do roku 2016? 
 
Pan Łukasz Wroński, Główny Specjalista w Wydziale Gospodarki 
Komunalnej. 
Jeżeli chodzi o zwrot rekompensaty, to budżet planowany jest na podstawie, 
to jest plan kosztów niezbędny dla ZKM. Do 30 wrze3śnia ZKM podaje nam 
stawki za wozokilometry w komunikacji tramwajowej i autobusowej. Zawsze 
po zakończonym roku następuje taka weryfikacja tej stawki przez biegłego 
rewidenta poprzez weryfikację tych kosztów, no i w związku z tą weryfikacją 
ZKM w tym roku zwrócił nam ponad 30 milionów. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
To ma związek z czy, kosztami paliw, czy z czym innym? 
 
Pan Łukasz Wroński, Główny Specjalista w Wydziale Gospodarki 
Komunalnej. 
Dokładnie, głównie w trakcji autobusowej tj. głownie koszt paliwa, a w trakcji 
tramwajowej jest to koszt energii elektrycznej. 
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Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Czyli to jest jakby wykonanie za rok poprzedni, który jest sprawdzany w roku 
kolejnym i państwo to w jakiś sposób weryfikują? 
 
Pan Łukasz Wroński, Główny Specjalista w Wydziale Gospodarki 
Komunalnej. 
Tak. To biegły rewident weryfikuje, audytor. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
I w tym roku było to 30 milionów złotych, a w przyszłym roku Państwo planują 
tylko na poziomie 12 milionów, tak? 
 
Pan Łukasz Wroński, Główny Specjalista w Wydziale Gospodarki 
Komunalnej. 
Tak, niecałych 12 milionów. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
A ile dodajemy z budżetu na komunikację, to jest 46, czy 47%, tak mówiła 
Pani dyrektor Ostaszewska,  
 
Pan Łukasz Wroński, Główny Specjalista w Wydziale Gospodarki 
Komunalnej. 
No tak to mniej więcej wygląda. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
A jak to wygląda kwotowo? 
 
Pan Łukasz Wroński, Główny Specjalista w Wydziale Gospodarki 
Komunalnej. 
Po dochodach mamy 126 milionów, a po wydatkach mamy 287 milionów, czyli 
około 160 milionów złotych. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
160 milionów z budżetu? A ile dodawaliśmy w 2016 roku? 
 
Pan Łukasz Wroński, Główny Specjalista w Wydziale Gospodarki 
Komunalnej. 
Około 162 miliony złotych. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Czyli jest spadek? 
 
Pan Łukasz Wroński, Główny Specjalista w Wydziale Gospodarki 
Komunalnej. 
Nieznaczny, około 1%. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Nie ma więcej pytań w tym zakresie. Wszystkie wydziały i jednostki 
zreferowały nam projekt budżetu, przechodzimy do głosowania 
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Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 
Gdańska na rok 2017 – druk nr 895 - w zakresie działania Komisji. 
 
 
Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za, przy 3 głosach przeciwnych i 0 głosach 
wstrzymujących się – przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu 
na rok 2017 – w zakresie działania Komisji – zawarty w druku nr 895. Opinia 
Nr 29-11/400/168/2016 

 

PUNKT – 4. 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w 
sprawie nadania statutu Gdańskiemu Urzędowi Pracy - druk nr 884. 
Oryginał projektu uchwały - druk nr 884 stanowi załącznik do protokołu z sesji 
Rady Miasta Gdańska z dnia 24 listopada 2016 roku. Sprawa: BRMG - 
S.0006.332.2016 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Roland Budnik, Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 884 powiedział 
m.in., że zmiana statutu PUP polega jedynie na zmianie nazwy z Powiatowego 
Urzędu Pracy na Gdański Urząd Pracy. Jest to związane ogólnie z dążeniem do 
tego, aby wszystkie jednostki miasta miały identyczne logo i były 
rozpoznawalne pod jedną marką miasta gdańska, stąd też konieczność tej 
zmiany.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma pytań, przech9odzimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie nadania statutu Gdańskiemu 
Urzędowi Pracy - druk nr 884. 
 
Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 3 głosach wstrzymujących 
się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – 
zawarty w druku nr 884. 
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PUNKT – 5 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 
zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na 
drogach publicznych na terenie Miasta Gdańska, ustalenia stawek opłat za 
postój pojazdów samochodowych w tej strefie oraz ustalenia sposobu 
pobierania opłat - druk nr 887. Oryginał projektu uchwały - druk nr 887 
stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 24 listopada 
2016 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.335.2016 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

Pan Maciej Radowicz, Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni w 
Gdańsku  
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 884 powiedział 
m.in., że zmiany w uchwale są dwie, powiedziałbym są natury kosmetycznej. 
Pierwsza dotyczy sytuacji takiej, że nie będzie potrzeby wykładania tak jak 
jest obowiązek do tej pory biletu parkingowego na podszybiu. Umożliwi to 
obecna wymiana parkometrów i systemu informatycznego obsługującego 
nasze parkometry. Chodzi o to, że osoba użytkująca strefy płatnego 
parkowania wbija swój numer rejestracyjny samochodu, może schować bilet 
do kieszeni i w dowolne miejsce się kieruje. Czyli do urzędu do restauracji, 
czy gdziekolwiek. Kontroler obsługujący strefę płatnego parkowania posiada 
terminal, na którym wystukuje obserwowany przez siebie numer samochodu i 
widzi, czy ta opłata została dokonana, czy też nie. Ma to znaczenie, jako 
ułatwienie dla użytkowników strefy płatnego parkowania. Wyobraźmy sobie 
sytuację, że jesteśmy w jakimś miejscu, acha patrzymy czas nam się kończy, 
idziemy jeszcze raz do parkometru, czy karta płatniczą, czy gotówką płacimy, 
nie musimy już iść do samochodu i po prostu ten bilet wkładamy do kieszeni, 
albo wręcz możemy wyrzucić, bo w każdym momencie jest to kontrolowane.   
 
Druga rzecz, właściwie jeszcze drobniejsza aniżeli pierwsza, a polega …. 

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Przepraszam bardzo, a jeśli w jakimś urzędzie zejdzie mi więcej niż godzinę, 
za którą zapłaciłem, to muszę wyjść, poszukać parkometru i zapłacić, czy nie? 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Można ściągnąć aplikację i zapłacić telefonem. 
 
Pan Maciej Radowicz, Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni w 
Gdańsku  
Chyba, że dokonujemy płatności za pomocą aplikacji i telefonem 
komórkowym, to wówczas jesteśmy w urzędzie i płacimy. I ta druga część 
dotyczy właśnie aplikacji telefonicznej. Do tej pory odbywało się to 
praktycznie w ten sposób, że ten, kto sobie ściągnął taką aplikację np. Sky 
Cash, albo innej firmy. Dla przypomnienia w Gdańsku mamy cztery takie 
formy, które obsługują strefy płatnego parkowania. Wygląda to w ten sposób, 
że wpisuje sobie w telefonie numer swojego samochodu i klika na literkę „P”, 
czyli to jest początek. Kiedy przychodzi z powrotem i chce odjechać już 
samochodem znowu numer swojego samochodu i klika literkę „K”, czyli 
koniec. I to wydaje się, że jest proste i funkcjonuje, a opłata jest naliczana za 
okres, w którym samochód parkował. Niemniej jednak my mamy takie uwagi, 
użytkowników tych aplikacji telefonicznych, że jest część osób, które są 
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zapominalskie i polegało to na tym, że klikali literkę „P”, a po powrocie 
zapominali kliknąć literki „K” i opłata im się w dalszym ciągu naliczała. Co 
prawda tylko do godz. 17. W związku z tym wprowadzamy też zmianę, która 
pozwoli na to, że będzie można kliknąć, nie wiem na 2 godziny, na 3 godziny. 
Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 
strefy płatnego parkowania na drogach publicznych na terenie Miasta 
Gdańska, ustalenia stawek opłat za postój pojazdów samochodowych w tej 
strefie oraz ustalenia sposobu pobierania opłat - druk nr 887. 
 
Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 3 głosach 
wstrzymujących się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały – zawarty w druku nr 887. Opinia Nr 29-11/402/170/2016 

 
 

PUNKT – 6 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w 
sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 
zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod 
firmą Gdańskie Melioracje Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z 
siedzibą w Gdańsku - druk nr 888. Oryginał projektu uchwały - druk nr 888 
stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 24 listopada 
2016 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.336.2016 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedziała m.in., że projekt 
uchwały stanowi o dokapitalizowaniu naszej jednoosobowej spółki Gdańskie 
Melioracje kwotą blisko 2 milionów złotych, która jest zaplanowana w 
budżecie na działalność spółki, a zostanie dokapitalizowana w postaci 
gotówkowej na zakup specjalistycznego sprzętu w postaci samochodu 
pogotowia technicznego wraz ze specjalistycznym sprzętem i 9 samochodów 
dostawczych dla brygad terenowych, które wykorzystywane będą podczas 
robót eksploatacyjnych do przemieszczania się brygad roboczych oraz w 
przypadku zagrożenia powodzią. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
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Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów 
w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta 
Gdańska działającej pod firmą Gdańskie Melioracje Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku - druk nr 888. 
 
Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za - jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 888. Opinia Nr 29-
11/403/171/2016 
 

 

PUNKT – 6.1. 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie wyrażenia 
woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 
jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska 
Infrastruktura Społeczna Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z 
siedzibą w Gdańsku – druk nr 906. Oryginał projektu uchwały - druk nr 906 
stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 24 listopada 
2016 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.354.2016 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedziała m.in., że projekt 
dotyczy dokapitalizowania spółki GIS kwotą 9.009.000 złotych, w postaci 
aportu, czyli nieruchomość zabudowaną budynkiem wielorodzinnym, w którym 
znajduje się 20 lokali mieszkalnych plus miejsca postojowe i garażowe oraz 
czterema lokalami użytkowymi, dla zapewnienia prawidłowego 
funkcjonowania spółki. Dziękuję bardzo 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów 
w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta 
Gdańska działającej pod firmą Gdańska Infrastruktura Społeczna Spółka z 
ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – druk nr 906. 
 
 
Głosowanie: 
Komisja 3 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 2 głosami wstrzymującymi 
się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – 
zawarty w druku nr 906. Opinia Nr 29-11/404/172/2016 
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PUNKT – 7. 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w 
sprawie wyrażenia woli utworzenia przez Gminę Miasta Gdańska 
jednoosobowej spółki handlowej pod firmą Port Czystej Energii Sp. z o.o. – 
druk nr 897. Oryginał projektu uchwały - druk nr 897 stanowi załącznik do 
protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 24 listopada 2016 roku. Sprawa: 
BRMG - S.0006.345.2016 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Sławomir Kiszkurno, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Panie Przewodniczący. Szanowni Radni. Jest to kolejny etap realizacji 
projektu systemu gospodarki odpadami komunalnymi dla Metropoli 
Trójmiejskiej. Polega on na domknięciu całego systemu gospodarki odpadami, 
przede wszystkim w mieście Gdańsk. Jest to także realizacja prawa, czyli 
jakby wszystkiego tego, co jest związane z zakazem składowania od 1 stycznia 
obecnego roku, czyli dość duży strumień frakcji energetycznej, czyli 
resztkowych odpadów komunalnych, które powstają w Szadółkach musi być w 
sposób termiczny zagospodarowane i właśnie powstanie tej spółki, jako 
beneficjenta projektu o dofinansowanie, ponieważ starano się o 
dofinansowanie z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej. Konkurs został ogłoszony, składanie wniosków do końca obecnego 
roku, stąd konieczność powołania spółki, jako przyszłego beneficjenta tego 
projektu. Rozpatrywaliśmy dwie możliwości. Jedną z tych możliwości był 
Zakład Utylizacyjny, jako beneficjent. Druga możliwość nowa spółka celowa, 
tak jak to rekomendujemy. Z analiz wyszło jednoznacznie, że Zakład 
Utylizacyjny nie powinien być beneficjentem tego projektu, ponieważ ma już 
praktycznie pomoc publiczną w tym zakresie przekroczoną i wchodzilibyśmy w 
notyfikację z nowym projektem, czyli opóźnilibyśmy jego realizację o około 
rok, czy dwa lata. Co by było także związane z tym, że obecny proces wyboru 
partnera prywatnego, który zaprojektuje, wybuduje i będzie eksploatował 
spalarnię nie doszedłby do skutku, ponieważ oferenci twierdzą, że po złożeniu 
oferty w tym postępowaniu będzie ona ważna jedynie rok, stąd gdybyśmy 
mieli przedłużony okres domknięcia dofinansowania w tym zakresie nie 
moglibyśmy związać wykonawców umową w tym zakresie. To także 
konieczność wynikająca z prawa zamówień publicznych, które wskazuje, że od 
nowego roku Zakład Utylizacyjny nie mógłby być inhausem, czyli nie mógłby 
być podmiotem, który mógłby w ramach powierzenia realizować to 
zamówienie, ponieważ ponad 60% tych zadań realizuje w ramach powierzenia, 
40% praktycznie nie, a nowa ustawa mówi o tym, że 90% powinno być zadań 
realizowanych przez spółkę w ramach jakby zadań powierzonych przez gminę.  
 
Do końca roku składamy wniosek o dofinansowanie. Liczymy na to 
dofinansowanie w wysokości 68% kosztów inwestycyjnych, czyli nawet do 300 
milionów złotych. Jesteśmy przygotowani z tym projektem, stąd potrzeba 
powołania spółki, jako przyszłego beneficjenta. Będzie to spółka generująca 
bardzo znikome koszty. Kapitał zakładowy 5 tysięcy złotych. Będzie ona 
funkcjonowała w tym zakresie do połowy 2018 roku. W momencie, gdy 
domkniemy pełne finansowanie wtedy spółka zacznie już pracować jak 
prawdziwa spółka. Zostanie wyposażona w zespół, w pracowników i też 
obowiązki, ponieważ ta spółka nie będzie tylko partnerem umowy z przyszłym 
wykonawcą, który będzie operował spalarnią, ale także będzie zajmowała się 
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m.in. np. zagospodarowaniem żużli, czyli będzie miała konkretne zadania, ale 
pracowników w tej spółce nie będzie wielu, maksymalnie 10 osób, jak to 
sprawdziłem po wczorajszej Komisji, bo takie pytanie padło. Więc 
minimalizujemy koszty i będzie tak naprawdę spółka li tylko i wyłącznie na 
początku beneficjentem a później stroną umowy także z bankami, która nie 
będzie niosła za sobą obciążenia dla gminy miasta Gdańska. Dziękuję. 

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji? 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Taki model spółka i spółka córka gdzie funkcjonuje w Polsce? 
 
Pan Sławomir Kiszkurno, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Spółka i spółka córka? Tu nie będzie modelu spóła i spółka córka. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
A jaki? 
 
Pan Sławomir Kiszkurno, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Spółka miasta Gdańska. 
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Bezpośrednio pod miasto podległa. 
 
Pan Sławomir Kiszkurno, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
W 100% spółka miejska. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
W porównaniu, czy w Bydgoszczy jest tak samo, że są dwie spółki? 
 
Pan Sławomir Kiszkurno, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
W Bydgoszczy jest tak samo. Na przykład w Olsztynie jest inaczej, i przez 
spółkę córkę prawdopodobnie będą mieli problemy z dofinansowaniem. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
A Warszawa? 
 
Pan Sławomir Kiszkurno, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Spółka miasta Warszawy, jednakże tam jest inna sytuacja, ponieważ oni z 
innego komponentu starają się o dofinansowanie i dużo mniejsze środki, ale 
mają łatwiej, ponieważ dysponują pełnym strumieniem. My musimy o 
strumień troszeczkę powalczyć w regionie, tak, żeby wykazać regionalizm 
tego projektu, bo gdy wystartujemy sami, to tak naprawdę skazujemy się na 
niepowodzenie, jeśli chodzi o skalę dofinansowania.  
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Rozumiem. 
 
Pan Sławomir Kiszkurno, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Dlatego jakby idziemy z Kwidzynem i z Tczewem w tym projekcie razem. 
Przewodniczący Piotr Dzik 
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Nie ma więcej głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli utworzenia przez 
Gminę Miasta Gdańska jednoosobowej spółki handlowej pod firmą Port 
Czystej Energii Sp. z o.o. – druk nr 897. 
 
Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 3 głosach 
wstrzymujących się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały – zawarty w druku nr 897. Opinia Nr 29-11/405/173/2016 

 
 

PUNKT – 8. 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w 
sprawie uchwalenia aktualizacji Strategicznego programu transportowego 
dzielnicy Gdańsk Południe w mieście Gdańsku - druk nr 882. Oryginał 
projektu uchwały - druk nr 882 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady 
Miasta Gdańska z dnia 24 listopada 2016 roku. Sprawa: BRMG - 
S.0006.330.2016 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Tomasz Budziszewski, przedstawiciel Biura Rozwoju Gdańska, 
Zespołu Transportu  
Szanowni Państwo. Przedstawię dwa druki, czyli nr 882 i 881, bo one są ze 
sobą ściśle powiązane, ponieważ druk nr 881 jest aneksem do aktualizacji.  
 
Poprzedni strategiczny program dla tego obszaru był uchwalony w 2011 roku. 
Tutaj jest bardzo istotna różnica pomiędzy tymi dwoma programami. 
Poprzedni program dotyczył tylko i wyłącznie inwestycji związanych z 
układem drogowym. W chwili obecnej ze względu na finansowanie i środki z 
Unii Europejskiej, które przede wszystkim skoncentrowane są na transport 
publiczny w naszym aneksie, jak i w aktualizacji dodaliśmy system 
tramwajowy, aby on był kompatybilny z zamierzeniami i działaniami 
inwestycyjnymi, które chce poczynić miasto. W ramach aktualizacji zostało 
przebadanych 15 elementów układu transportowego dzielnicy Południe w taki 
sposób, aby ocenić przydatność do funkcjonowania tego całego systemu 
transportowego. Ocenialiśmy je na podstawie siedmiu istotnych kryteriów. To, 
co jest warte podkreślenia, to transport zbiorowy dla nas najważniejszy był, 
on stanowił około 52%, a 38% to były kryteria związane z transportem 
indywidualnym i koszty, które oczywiście, które były dla tego elementu 
uwzględnione. Bardzo istotnym elementem właśnie są koszty, one odgrywały 
dużą rolę w poszczególnych elementach układu transportowego. W ramach 
pierwszej analizy wybraliśmy pięć najistotniejszych, które zafunkcjonowały 
właśnie w systemu układu transportowego w dzielnicy południe, jest Nowa 
Politechniczna, Nowa Bulońska Północna, Nowa Warszawska, Jabłoniowa, 
Świętokrzyska. Uplasowaliśmy ją na trzeciej pozycji ze względu na niewielkie 
pomiędzy jakby oddziaływaniem tych inwestycji w ramach tej analizy.  
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Patrząc na system transportowy po uzupełnieniu o te pięć elementów, które w 
naszej analizie wyszły, jako najkorzystniejsze, ale, i właśnie tutaj 
przechodzimy do aneksu (druk nr 881) do aktualizacji SPT, w międzyczasie 
pojawiły się, został ogłoszony przetarg na dokumentację dla tzw. Nowej 
Politechnicznej, jak Państwo widzieli, w ramach tej aktualizacji wyszła nam 
na pierwszym miejscu. W ramach już samej dokumentacji i projektu nazwa 
Nowa Politechniczna zmieniła nazwę na GPW, czyli Trasa Gdańsk - Południe –
Wrzeszcz. W ramach analiz, które wykonywane były wybrano cztery 
najistotniejsze warianty przebiegu tej trasy, które następnie zostały 
przedstawione społeczeństwu. To są te cztery warianty, które wyszły w 
ramach GPW. To są dwa, które wyszły nam wynikowo po spotkaniach z 
mieszkańcami, czyli tych sześć właściwie wariantów zostało uwzględnionych w 
aneksie, aby uszczegółowić korytarz transportowy Nowej Politechnicznej, 
która teraz się nazywa GPW. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
To, który wariant w GPW w końcu został wybrany? 
 
Pan Tomasz Budziszewski, przedstawiciel Biura Rozwoju Gdańska, 
Zespołu Transportu  
Już do tego dochodzę. Niezależnie jakby, od którego wariantu byśmy wybrali 
w naszej analizie tak, czy inaczej jakby w oddziaływaniu na cały system 
transportowy Gdańska Południe każdy wariant GPW wychodzi nam jakby na 
pierwszym miejscu i to jest najistotniejsze, czyli te pięć elementów tak 
naprawdę się nie zmieniło. To jest trasa GPW, wcześniej korytarz Nowej 
Politechnicznej, Nowa Bulońska Północna, Nowa Warszawska, Jabłoniowa i 
Świętokrzyska. To, co jest bardzo istotne, o czym już mówiła Pani Dyrektor, 
że wyniki pierwszej analizy nie zdefiniują realizacji, ponieważ realizacja 
Nowej Bulońskiej Północnej już jest na etapie poprojektowym. Teraz staramy 
się o środki finansowe i po tym programie, jego aktualizacji będzie to 
łatwiejsze. Zresztą Nowa Bulońska Północna ona jest ze względu na to 
zaawansowanie projektowe, dojdzie do jej realizacji nieco wcześniej. 
Natomiast zostały dwa warianty w chwili obecnej z trasy GPW. Skierowano 
znowu wniosek o wydanie decyzji środowiskowej, uwarunkowania, i na tym 
etapie właśnie ta Trasa GPW jest w chwili obecnej. Dziękuję bardzo. Jeśli 
będą jakieś pytania, to odpowiem. 

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma pytań, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia aktualizacji 
Strategicznego programu transportowego dzielnicy Gdańsk Południe w 
mieście Gdańsku - druk nr 882. 
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Głosowanie: 
Komisja 3 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 3 głosach 
wstrzymujących się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały – zawarty w druku nr 882. Opinia Nr 29-11/406/174/2016 

 
 

PUNKT – 9. 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w 
sprawie uchwalenia aneksu do Aktualizacji Strategicznego programu 
transportowego dzielnicy Gdańsk Południe w mieście Gdańsku w zakresie 
trasy Gdańsk Południe-Wrzeszcz - druk nr 881. Oryginał projektu uchwały - 
druk nr 881 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 
24 listopada 2016 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.329.2016 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Projekt tej uchwały, zawarty w druku nr 881 został omówiony w poprzednim 
punkcie obrad Komisji. Nie ma pytań, przechodzimy do głosowania. 

 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia aneksu do Aktualizacji 
Strategicznego programu transportowego dzielnicy Gdańsk Południe w 
mieście Gdańsku w zakresie trasy Gdańsk Południe-Wrzeszcz - druk nr 881. 
 
Głosowanie: 
Komisja 3 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 3 głosach 
wstrzymujących się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały – zawarty w druku nr 881. Opinia Nr 29-11/407/175/2016 

 

 
PUNKT – 10. 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w 
sprawie przyjęcia Gdańskiego Programu Mieszkalnictwa Społecznego dla 
osób/rodzin zagrożonych wykluczeniem społecznym na lata 2016-2023 - 
druk nr 898. Oryginał projektu uchwały - druk nr 898 stanowi załącznik do 
protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 24 listopada 2016 roku. Sprawa: 
BRMG - S.0006.346.2016 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Piotr Olech, Zastępca Dyrektora ds. Integracji Społecznej w 
Wydziale Rozwoju Społecznego  
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedział m.in., że Gdański 
Program Mieszkalnictwa Społecznego został wypracowany w bardzo szerokim 
gronie przez dłuższy czas, oczywiście nie tylko instytucji miejskich, ale także 
organizacji pozarządowych. Program skierowany jest do pewnej grupy 
mieszkańców Gdańska, znajdujących w takiej najtrudniejszej sytuacji, w 
najtrudniejszym położeniu. Kilka słów o stanie wyjściowym. Na chwilę obecną 
na mieszkania komunalne oczekuje 2400 rodzin/osób, natomiast w kontekście 
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zapotrzebowania na lokale socjalne tj. 1900 rodzin. W tej chwili, jeżeli chodzi 
o dyspozycje dla tych grup osób zagrożonych wykluczeniem społecznym, no to 
z jednej strony mamy, no niewielki porównując do zasobu mieszkaniowego 
zasób publiczny, dość duży zasób prywatny. Sporą część jednak mieszkań 
zadłużonych. W tej chwili w instytucjach dla osób rocznie zagrożonych 
wykluczeniem społecznym mamy około 1700 miejsc. To jest bardzo dużo. To 
generuje też w systemie bardzo poważne koszty. Wystarczy powiedzieć, że 
miesiąc pobytu w instytucji pieczy zastępczej tj. ponad 4,5 tysiąca złotych. 
Dom Pomocy Społecznej tj. 3,5 tysiąca złotych. Pobyt w różnego rodzaju 
placówkach np. dla osób bezdomnych tj. koszt około tysiąca złotych. Nie 
mówiąc o szpitalu psychiatrycznym, który generuje te koszty już prawie na 
poziomie 10 tysięcy złotych.  
 
Więc widzimy, że funkcjonowanie równych instytucji, oprócz tego, że, no nie 
jest sprzyjające adresatom, odbiorcom, to też generuje wysokie koszty. W tej 
chwili, jeśli chodzi o taki specjalny typ treningu mieszkaniowego, specjalny 
typ mieszkań w systemie pomocy społecznej, jak mieszkania chronione, ale 
one są obwarowane Rozporządzeniem, to są mieszkania grupowe, minimum 3 
osoby muszą w tym mieszkaniu mieszkać i niezależnie od grup, które 
zamieszkują wszystkie muszą być dostosowane do potrzeb osób 
niepełnosprawnych. Mamy taką sytuację, że młodzież z pieczy zastępczej 
wychodząca na prostą, no musi funkcjonować w mieszkaniu bez barier 
architektonicznych, a to zwiększa koszty przy dostosowaniu mieszkań itd. itd. 
Wydaje nam się, że to nie jest sprawne i efektywne rozwiązanie. 
 
W tej chwili na różnym poziomie dla tych grup osób/rodzin zagrożonych 
wykluczeniem społecznym. Tutaj mamy te grupy. To są osoby starsze, osoby 
niepełnosprawne, młodzież i wychowankowie pieczy zastępczej, ofiary 
przemocy w rodzinie, różnego rodzaju kryzysów, uzależnień. Mamy także 
jedno mieszkanie skierowane dla imigrantów w kryzysowej sytuacji i 
bezdomność i wykluczenie mieszkaniowe. Tutaj Państwo macie wskazane 
także miejsca na tą chwilę. Mamy 147 mieszkań, pokoi, w zależności od 
konkretnych lokalizacji i chcielibyśmy rozwijać ten zasób. Tak jak 
powiedziałem 147 miejsc i pokazujemy dwa różne typy tych rozwiązań 
mieszkaniowych. Mieszkania wspomagane, w chwili obecnej jest ich 83, to 
także zawiera mieszkania chronione i 64 mieszkania ze wsparciem. Zaraz 
wytłumaczę, jak jest różnica pomiędzy tymi mieszkaniami.  
 
Jeżeli chodzi o mieszkania wspomagane, to one są w systemie pomocy 
integracji społecznej. Tak, więc dysponentem tych mieszkań to Miejski 
Ośrodek Pomocy Rodzinie, albo organizacje pozarządowe, realizujące tutaj 
bardzo intensywne i regularne wsparcie, znacznie dla tych grup, o których 
wcześniej powiedziałem. Tutaj nie ma takiej klasycznej umowy najmu, takiej 
wolnorynkowej, czy umowy tutaj zawieranej przez właściciela mieszkania. 
Tutaj mamy decyzję administracyjną z ustawy o pomocy społecznej, albo 
umowę cywilno-prawną na korzystanie z mieszkania i także samo wsparcie w 
mieszkaniu.  
 
Jeżeli chodzi o mieszkania ze wsparciem. To tutaj dysponentem mieszkań jest 
Wydział Gospodarki Komunalnej plus ci dysponenci zazwyczaj tych mieszkań w 
postaci Gdańskiego Zarządu Nieruchomości Komunalnych, Gdańskiej 
Infrastruktury Społecznej, czy Towarzystwa Budownictwa Społecznego. Mamy 
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tutaj umowę najmu, ale ta umowa zawsze jest powiązana ze wsparciem. Czyli 
można powiedzieć z pewnego rodzaju serwisem. I tutaj mówimy także o 
możliwym zastosowaniu, rozwiązaniu takim, że lokale socjalne udostępniane 
mieszkańcom będą w transakcji wiązanej. To znaczy lokal socjalny, ale 
jednocześnie wsparcie. Czy to wsparcie asystenta, czy pracownika socjalnego, 
czy indywidualnie do potrzeb.  
 
Jeżeli chodzi o odpłatność i jakby partycypację w kosztach, to w systemie 
mieszkań chronionych mamy tabele opłat i ona jest trochę uwarunkowana 
ustawa o pomocy społecznej, gdzie poniżej kryterium dochodowego, które 
wynosi ponad 500 złotych nie możemy pobierać odpłatności, ale w zależności 
jak ten dochód rośnie na osobę w rodzinie, to mamy wskazane w tabeli 
odpłatności. Natomiast w przypadku mieszkań wspomaganych dzielimy tu dwa 
rodzaje odpłatności. To znaczy w sytuacji, kiedy mieszkaniec jest 
kontraktowany przez miasto w sensie takim, że organizacji pozarządowej jest 
powierzone zadanie prowadzenia mieszkania wspomaganego, to tutaj daliśmy 
taką propozycję między 10% a 20% dochodu osoby w partycypacji. Idea jest 
taka, żeby każdy partycypował. Natomiast w sytuacji, kiedy nie ma tego 
kontraktu a miasto powierza to do realizacji zadań statutowych organizacjom 
pozarządowym mieszkania, to zastosowaliśmy stawkę między 150% a 300% 
stawki czynszu w lokalu socjalnym. W przypadku mieszkań ze wsparciem, no 
to tutaj indywidualnie regulowane koszty związane z czynszem na podstawie 
umowy najmu. No i oczywiście możliwość zastosowania stawek 
preferencyjnych.  
 
Radna Anna Kołakowska, członek Komisji 
Co to znaczy, że między 150% a 300% stawki czynszu? 
 
Pan Piotr Olech, Zastępca Dyrektora ds. Integracji Społecznej w 
Wydziale Rozwoju Społecznego  
Czynszu lokalu socjalnego, który jest bardzo niski, wynosi jak dobrze 
pamiętam 1 złotówkę, czy dwa złote. 
 
Radna Anna Kołakowska, członek Komisji 
Czyli półtora stawki, czy 3 razy więcej tego najniższego czynszu, czy o co 
chodzi?  

 
Pan Piotr Olech, Zastępca Dyrektora ds. Integracji Społecznej w 
Wydziale Rozwoju Społecznego  
Tak może być. 
 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
Dlatego, że zawiera między innymi usługę wsparcia. Czyli tutaj to są osoby, 
które będą przechodziły swoisty trening. W momencie, kiedy, bo to jest też 
nauka jak korzystać z mieszkania samodzielnie w przyszłości, tak? Więc on na 
dzień dzisiejszy nie będzie płacił stawki 10,20 za m2, będzie płacił na 
początku 2 złote. Za jakiś czas jak już tam wyćwiczy się pewnych działań, 
pewnych zachowań i umiejętności samodzielnego egzystowania będzie płacił 4 
złote i na sam koniec 6 złotych. Czyli to nie będzie stała stawka. 
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Pan Piotr Olech, Zastępca Dyrektora ds. Integracji Społecznej w 
Wydziale Rozwoju Społecznego  
Teraz mamy na przykład taką sytuację, że osoby opuszczają mieszkanie 
chronione i wchodzą na rynek od razu z wysoką stawką czynszu. I bardzo 
często nie radzą sobie, osoby starsze, czy niepełnosprawne z tą najwyższą 
stawką jest zagrożenie zadłużeniem i popadania w tą spiralę długu, z której 
się staraliśmy osoby wyciągnąć.  
  
Radna Anna Kołakowska, członek Komisji 
To mieszkanie ze wsparciem jest na jakiś czas? 

 
Pan Piotr Olech, Zastępca Dyrektora ds. Integracji Społecznej w 
Wydziale Rozwoju Społecznego  
Tak. I po to mieszkania ze wsparciem, że wychodzi osoba z systemu pomocy 
społecznej, ale ciągle nie wchodzi na ten wolny rynek, gdzie jest 
pozostawiona sama sobie, ale jest taka drabinka, gdzie jest jeszcze ochrona 
wparciem i ten czynsz regulowany. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma więcej pytań, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia Gdańskiego Programu 
Mieszkalnictwa Społecznego dla osób/rodzin zagrożonych wykluczeniem 
społecznym na lata 2016-2023 - druk nr 898. 
 
Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za - jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 898. Opinia Nr 29-
11/408/176/2016 

 
 

PUNKT – 10.1. 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie zasad 
ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach chronionych i zawierania 
umów cywilnoprawnych w pozostałych formach mieszkań wspomaganych w 
Gdańsku – druk nr 901. Oryginał projektu uchwały - druk nr 901 stanowi 
załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 24 listopada 2016 
roku. Sprawa: BRMG - S.0006.349.2016 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pan Piotr Olech, Zastępca Dyrektora ds. Integracji Społecznej w 
Wydziale Rozwoju Społecznego  
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedział m.in., że jest to 
dopełnienie, gdzie przedstawiałem Państwu te rozwiązania finansowe i to jest 
transakcja wiązana. 
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Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Rozumiem, bo Pan to już przedstawił nam szczegółowo w 
poprzednim punkcie omawiając projekt uchwały, zawarty w druku 898. Nie 
ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zasad ponoszenia odpłatności za 
pobyt w mieszkaniach chronionych i zawierania umów cywilnoprawnych w 
pozostałych formach mieszkań wspomaganych w Gdańsku- druk nr 901. 
 
Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za - jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 901. Opinia Nr 29-
11/409/177/2016 

 

 
PUNKT – 10.2. 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w 
sprawie uregulowania stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. 
Winogronowej 14 w Gdańsku.  
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pismo WGK-II.7123.1.6.2016.AW/KK.319373 z dnia 17.11.2016r. – stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu.   
 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 
 
Opinia Nr 29-11/410/178/2016 

 

 
PUNKT – 10.3. 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w 
sprawie uregulowania stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Mostek 
38 w Gdańsku.  
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
Pismo WGK-II.7123.1.102.2015.AW/KK.319361 z dnia 16.11.2016r. – 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 
 
Opinia Nr 29-11/411/179/2016 
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PUNKT – 10.4. 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w 
sprawie uregulowania stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. 
Chopina 36 w Gdańsku.  
 
Pismo WGK-II.7123.1.74.2015.AW/KK.319352 z dnia 16.11.2016r. – 
stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 
 
Opinia Nr 29-11/412/180/2016 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

PUNKT – 10.5. 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w 
sprawie uregulowania stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Białej 
13 w Gdańsku.  

 
Pismo WGK-II.7123.1.104.2015.AW/KK.319346 z dnia 16.11.2016r.   
 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 
 
Opinia Nr 29-11/413/181/2016 

 
PUNKT – 11. 

 
Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Porządek obrad w dniu dzisiejszym został wyczerpany. Nie ma więcej spraw 
ze strony członków Komisji.  
Dziękuję bardzo za udział w posiedzeniu. Zamykam posiedzenie.  Na tym 
posiedzenie zostało zakończone – godz. 16:50. 
 
  

Przewodniczący 
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Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej RMG 
 

Piotr Dzik  
 
Protokół sporządziła: 
 
Elżbieta Wajs-Deyck  

 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 


